



Ausschreibung „Trier International Project Grants“ (TIP)

Im Rahmen des vom DAAD geförderten Projekts „Hochschule Trier International: Global Innovation for Sustainable Futures“ stehen zwischen 2022–2025 Mittel im Umfang von insgesamt 20.000 € zur Finanzierung kleinerer internationaler Projektvorhaben zur Verfügung. Dabei sollen die drei zukunftsweisenden Querschnittsthemen „Internationalisierung“, „Digitalisierung“ und „Nachhaltigkeit“ systematisch zusammengedacht werden. In drei verschiedenen Ausschreibungslinien werden hierzu jährlich Fördermittel in Höhe von 5.000 € vergeben:

1. Trier International Project Grants: Teaching Cooperations (jährlich 2.000 €)
2. Trier International Project Grants: Research Cooperations (jährlich 2.000 €)
3. Trier International Project Grants: Student Cooperations (jährlich 1.000 €)

Bitte richten Sie Ihren Antrag für internationale Vorhaben, die im Kalenderjahr 2023 realisiert werden sollen, bis zum **16.10.2022** an: haw.international@hochschule-trier.de und nutzen Sie dafür das bereitgestellte Antragsformular. Darin zu beschreiben ist:

- Benennung der Ausschreibungslinie
- Beteiligte Personen / Partner im In- und Ausland
- Kurze Projektbeschreibung (Ziele, Maßnahmen, Outputs)
- Mehrwert des Vorhabens mit Sicht auf Internationalisierung, Digitalisierung und/oder Nachhaltigkeit
- Kostenaufstellung

Alle weiteren Förderkriterien entnehmen Sie bitte den drei untenstehenden Ausschreibungen. Für Rückfragen steht Ihnen Frau Kathrin Franzen zur Verfügung: franzen@hochschule-trier.de.



1. Trier International Project Grants: Teaching Cooperations

2. Trier International Project Grants: Research Cooperations

3. Trier International Project Grants: Student Cooperations



Gefördert werden internationale Lehrkooperationen, die

- digitale Elemente enthalten (Virtual Exchange, Blended Mobility, Entwicklung von digitalen internationalen Modulen etc.)
- UND / ODER
- die Nachhaltigkeitskompetenzen durch einen inhaltlichen Fokus auf die Sustainable Development Goals (SDGs) der UN und / oder Bildung für nachhaltige Entwicklung (BNE) stärken

Gefördert werden internationale Vorhaben zur

- Bildung von Konsortien für strategische Förderanträge (z.B. Europäische Hochschulallianzen)
- Anbahnung von Forschungsprojekten im Bereich Nachhaltigkeit (z.B. Horizon Europe, Interreg VI A, Interreg NWE)
- Durchführung von Forschungssymposien im Bereich Nachhaltigkeit

Gefördert werden internationale studentische Teamprojekte mit Bezug zu den Sustainable Development Goals (SDGs), wie z.B. die Ausrichtung von studentischen Konferenzen, Aktionswochen oder die Beteiligung an SDSN Youth



Antragsberechtigt sind alle Lehrende der Hochschule Trier

Antragsberechtigt sind alle Forschende der Hochschule Trier

Antragsberechtigt sind alle Studierende der Hochschule Trier unter der Betreuung eines/einer Professor*in



Maximaler Förderbetrag je Projekt
2.000 €

Maximaler Förderbetrag je Projekt
2.000 €

Maximaler Förderbetrag je Projekt
1.000 €



Zu den förderfähigen Ausgaben gehören Sachkosten im In- und Ausland, Reise- und Aufenthaltskosten und Personalkosten



Einreichungsfrist ist der 16.10.2022



Das Auswahlgremium setzt sich wie folgt zusammen: Prof. Dr. Henrik te Heesen (Vizepräsident für Forschung), Prof. Dr. Georg Schneider (Akademischer Leiter des International Office), Kathrin Franzen (Projektmanagerin) und im Falle der Research Cooperations Dr. Eva Klos (Referentin für Forschungsförderung)



Die zugewiesenen Gelder müssen innerhalb des Kalenderjahrs 2023 verausgabt werden.
Die Fördernehmer*innen verpflichten sich zur Abgabe eines kurzen 2-seitigen Berichts und zur Teilnahme an Disseminationsmaßnahmen



Call for proposals

“Trier International Project Grants” (TIP)

We are currently searching for project proposals within the framework of the DAAD-funded project "Hochschule Trier International: Global Innovation for Sustainable Futures". Funds totalling €20,000 are available between 2022-2025 for the financing of new promising international projects focusing on the interdisciplinary themes of "Internationalisation", "Digitalisation" and "Sustainability". These should be considered together in tandem when creating your proposals. Funding in the amount of €5,000 is awarded annually in three different call for proposals.

1. Trier International Project Grants: Teaching Co-operatives (annually 2,000 €)
2. Trier International Project Grants: Research Co-operatives (annually 2,000 €)
3. Trier International Project Grants: Student Co-operatives (annually 1.000 €)

Please send your application for international projects to be realised in 2023 by **16.10.2022** to haw.international@hochschule-trier.de using the submission form provided. Proposals should include the following:

- Participating persons/partners at home and abroad
- Brief project description (objectives, measures, outputs)
- Added value of the project with a view to internationalisation, digitisation and/or sustainability
- Cost breakdown

For all other eligibility criteria, please see the three calls for proposals below.

If you have any questions, please contact Ms Kathrin Franzen: franzen@hochschule-trier.de



1. Trier International Project Grant: Teaching Co-op

Funding is provided for international projects that

- include digital elements (virtual exchange, blended mobility, development of digital international modules, etc.)

AND / OR

- sustainability competences through a content-related focus on the Sustainable Development Goals (SDGs) of the UN and / or Education for Sustainable Development (ESD)

2. Trier International Project Grant: Research Co-op

Funding is provided for international projects for the

- formation of consortia for strategic funding applications (e.g. European Higher Education Alliances)
- Initiation of research projects in the area of sustainability (e.g. Horizon Europe, Interreg VI A, Interreg NWE)
- Implementation of research symposia in the field of Sustainability

3. Trier International Project Grant: Student Co-op

Funding is provided for international student team projects with reference to the Sustainable Development Goals (SDGs), such as the organisation of student conferences, action weeks or participation in SDSN Youth



All teachers of Trier University of Applied Sciences

All researchers of Trier University of Applied Sciences

All students of Trier University of Applied Sciences (under the supervision of a professor)



Maximum funding amount per project
2.000€

Maximum funding amount per project
2.000€

Maximum funding amount per project
1.000€



Eligible expenses include material costs at home and abroad, travel and subsistence costs, and personnel costs



Deadline for submission is 16.10.2022



The selection committee is composed as follows: Prof. Dr. Henrik te Heesen (Vice President for Research), Prof. Dr. Georg Schneider (Academic Director of the International Office), Kathrin Franzen (Project Manager) and, in the case of Research Cooperations, Dr. Eva Klos (Research Requirement Officer).



The allocated funds must be spent within the calendar year 2023.

The funding recipients must submit a short 2-page report and participate in dissemination activities